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OGLEDALO }e u septembru proslaviti punoletstvo
Tim povodom vas pozivamo na proslavu 

Uz bogat kulturno umetni~ki program i ovaj put 
}emo svi biti elegantni i birati najlep{e {e{ire.

Subota, 28. septembar u 19h
Restoran Madini - Veranda

5700 W Irving Park Rd, Chicago, IL 60634
Muzikom, elegantnim damama i d`entlmenima, 

rasko{nim {e{irima 
i srpskom kuhinjom, doziviite jednu no} u 

"TRI [E[IRA"

Za rezervacije:773.744.0373
ogledalo@gmail.com

www.serbianmirror.com

OSAMNAESTE GODI[NJICE RADA I [E[IRIJADU
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Kosovski premijer Ramu{
Haradinaj je u Hagu
pred Specijalnim sudom,

krajem jula, u svojstvu
osumnji~enog saslu{an sat vreme-
na, nakon ~ega je izjavio da mu
je tu`ila{tvo zabranilo da govori
o toku ispitivanja. Haradinaj je
osumnji~en za ratne zlo~ine na
KiM u periodu od 1998. do
2000. godine, ali nije poznato za
koje se konkretno zlo~ine tereti,
jer tu`ila{tvo odbija da saop{ti
informacije o tome, nagla{avaju}i
da istraga nije javna. Poziv za
saslu{anje Haradinaja nije izne-
nadjenje, s obzirom na to da je
on bio komandant OVK u oblas-
tima gde su se desila ubistva,
otmice i mu~enja Srba, Roma i
Albanaca, koji su smatrani poli-
ti~kim neprijateljima. Njegovo
ime se nalazi u ve}ini dokumena-
ta, izve{taja i istraga koje su
dovele do osnivanja
Specijalizovanih ve}a Kosova, a
koja }e suditi osumnji~enima
protiv kojih }e Specijalizovano
tu`ila{tvo podneti optu`nice.

Ovo je tre}i put da
Haradinaj dobija poziv za Hag
zbog optu`bi da je ~inio zlo~ine
u ime OVK. Ina~e, ovo je drugi
put da iz istih razloga – poziv
Haga, on podnosi ostavku na pre-
mijersku funkciju.

Protiv njega su do sada,
pred Ha{kim sudom vodjena dva
procesa (optu`en za ratne zlo~ine
po~injene nad srpskim civilima i
pripadnicima drugih nealbanaca,
zlo~ine protiv ~ove~nosti i
kr{enje zakona i obi~aja ratovan-
ja), ali je oba puta pravosna`no
oslobodjen zbog nedostatka
dokaza.

O~igledno je Ramu{a
Haradinaja njegov pravni tim
savetovao da se brani }utanjem
tokom saslu{anja u Hagu zbog
ozbiljnosti optu`bi koje mu se
stavljaju na teret, jer da nije kriv
on bi se tako izjasnio, ka`e
predsednik skup{tinskog Odbora
za KiM Milovan Drecun, prenosi
Tanjug. S druge strane, dodaje
Drecun pitaju}i – ako nije kriv

za{to pla}a pravni tim poznatih
medjunarodnih advokata, koji su
o~igledno izuzetno skupi. Da nije
kriv oni mu ne bi trebali u ovoj
fazi, ka`e Drecun uz ocenu da je
o~igledno da se Haradinaj
suo~ava sa ozbiljnim optu`bama.
Prema njegovim re~ima
Specijalizovano tu`ila{tvo ima
protiv Haradinaja ozbiljne dokaze
da je odgovoran za zlo~ine koje
je ~inila OVK.

Upitan {ta je slede}i
korak nakon saslu{anja, Drecun
obja{njava da se niko od osumn-
ji~enih ne zadr`ava u zatvoru i

da su slobodni kada zavr{e sa
davanjem izjave, te da se sada
~eka odluka Specijalizovanog
tu`ila{tva da li }e biti podignuta
optu`nica. “Ako podignu
optu`nice onda idu na sudjenje.
Sada je Specijalizovano
tu`ila{tvo u fazi zavr{avanja
istra`nih radnji, saslu{avanja
osumnji~enih, saslu{ali su stotine
svedoka, prikupljali dokumentaci-
ju i uskoro }e doneti odluku da
li podi`u optu`nice, protiv koga
podi`u ili odustaju od toga”,
naveo je Drecun. On isti~e da je
ceo mehanizam pripremljen,
formirana su Specijalizovana sud-
ska ve}a i liste advokata, kao i
finansijska sredstva od EU.

Drecun smatra da je
Haradinaj odlu~io da ovu situaci-
ju iskoristi u politi~ke svrhe za
podizanje rejtinga i sopstvenog i
njegove stranke ne bi li, kako
ka`e, postigao {to bolji rezultat
na predstoje}im izborima. “To je
njegova karta, jer bi u tom

slu~aju neke zapadne zemlje
mo`da izvr{ile pritisak na Sud ili
Tu`ila{tvo, ili da se ne nadje na
optu`nici ili da bude oslobodjen
ako dodje do sudjenja. To je
stara igra, gde se preti nestabil-
no{}u ako se lider jedne od
najja~ih stranaka nadje u
zatvoru“, ukazao je Drecun.

Medjutim, Drecun veru-
je da }e situacija ovoga puta biti
druga~ija, jer se, kako navodi,
ambijent promenio, zbog toga {to
vode}e zapadne dr`ave `ele da se
pri~a sa zlo~inima tzv. OVK
ra{~isti i imaju nameru da dodje

do generacijske smene medju
Albancima na Kosmetu. “A tu se
ne uklapa Haradinaj koji ne `eli
da bude deo re{enja kosovskog
problema ve} da bude deo
stvaranja novih problema”,
zaklju~io je Drecun.

Poziv specijalnog suda
za zlo~ine OVK Ramu{u
Haradinaju mogao bi da ima veze
sa “@utom ku}om“, ka`e za Glas
Amerike biv{i tu`ilac za ratne
zlo~ine Srbije Vladimir
Vuk~evi}.

“Pretpostavljam da je
izmedju ostalog to bila jedna od
glavnih stvari za koje ga oni terete.
Ja sam prvi iza{ao u javnost sa
tvrdnjom da je u postupcima gde

je Haradinaj bio dva puta oslobad-
jan, oko 20 ljudi stradalo.
Svedoka. Ja sam na to ukazao i
Diku Martiju, da je bezbednost
svedoka klju~na. Haradinaj se i
sam hvalio u Hagu da je pobio
vi{e Albanaca nego {to su ih Srbi
pobili“, ka`e Vuk~evi}. On je
dodao da su istraga i posebno pro-
cesno validni dokazi, ukazivali da
lanac ratnih zlo~ina i trgovine
organima na Kosmetu ima veze s
Albanijom, u kojoj je, kako se
sumnja, najmanje 11 grobnica u
kojima su sahranjeni oteti Srbi.
Klju~ni igra~i u ovim zlo~inima

bili su Ha{im Ta~i i Ramu{
Haradinaj, rekao je Vuk~evi} za
frankfurtske Vesti. On je pojasnio
da je njegovo tu`ila{tvo tim
povodom saslu{alo vi{e od 400
svedoka, od kojih su neki stradali
pod nerazja{njenim okolnostima,
ali da su uprkos tome do{li do
operativnih podataka.

“Tokom istrage o
zlo~inima OVK do{li smo do
brojnih saznanja o trgovini
organima, koja se odvijala preko
Albanije. Zahvaljuju}i tada{njem
{efu Misije za istrage Unmika
Patriku Lopezu Teresomu, brzo
smo do{li do izve{taja koje su
sastavili nakon obilaska “@ute
ku}e“. On tada nije imao prava

da nam dostavi taj izve{taj, ali
mi ga je ipak dao ‘ispod stola’„,
naveo je nekada{nji tu`ilac.

Agencija Srna tvrdi da
ima dokaze da su forenzi~ari
Unmika znali za “@utu ku}u“.
Agencija, naime, navodi da je u
posedu poverljive prepiske {efa
Misije za istrage zlo~ina iz
Skoplja i Pri{tine Emona Smita
sa {efom Misije za istrage
Patrikom Lopezom Teresom u
kojoj Smit, na Teresov zahtev,
dostavlja izve{taj o ishodu raz-
govora koje je imao sa {efom
Unmikovog Odeljenja za pravdu
Polom Kofijem u vezi sa
zlo~inima na Kosovu i Metohiji,
sa posebnim osvrtom na “`utu
ku}u“.

Jedan od svedoka
trgovine organima na Kosovu i
Metohiji do detalja je ispri~ao
kako je kao voza~ i stra`ar 1999.
i 2000. bio poslat najmanje tri
puta u oblast Burela u Albaniji,
gde su dr`ani zato~eni Srbi,
`ivotne dobi od 25 do 35 godi-
na, svi dovezeni sa podru~ja
KiM, koje su prethodno oteli ili
zarobili pripadnici teroristi~ke
OVK, pa su forenzi~ari Unmika
znali za slu~aj “@uta ku}a“,
navodi Srna.

Takodje, kako se navodi
u svedo~enjima koja Srna
prenosi, Ramu{ Haradinaj je
tra`io da li~no bude obave{ten o
svakom zarobljenom Srbinu.

O tome da li }e ovaj put
u Hagu pobediti istina, najbolje
je govorila biv{a glavna tu`itelj-
ka Ha{kog tribunala Karla del
Ponte po~etkom ove godine, kada
je izjavila da smatra da je pro{lo
previ{e godina od zlo~ina na
Kosovu i da ne o~ekuje da }e
Specijalni sud do}i do istine i
zadovoljiti pravdu.

“Previ{e je kasno da se
utvrdi istina o zlo~inima po~injen-
ima na Kosovu, a pogotovo o
‘@utoj ku}i’. Poku{avali smo da to
uradimo svojevremeno, ali nismo
uspeli“, rekla je Karla del Ponte.

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a

HARADINAJ PO TRE]I PUT U HAGU

www.serbianmirror.com
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Poseta francuskog predsednika
Emanuela Makrona izazvala
je veliku pa`nju, kako

doma}e tako i svetske javnosti, i
ve} je ocenjena kao izuzetno
zna~ajna, kao poseta koja je najav-
ila veliku promenu u francuskoj
politici prema Srbiji.

Svetski mediji su pom-
peznim najavama danima pisali o
razlozima njegovog dolaska, a
jedno od pitanja bilo je koji }e stav
francuski predsednik zauzeti, kada
je re~ o goru}im aktuelnim temama
u Srbiji i regionu. Francuski
predsednik doneo je va`ne poruke
kojima }e na{a zemlja ozbiljno
morati da se pozabavi u narednom
periodu, od evropskih integracija
Srbije do re{avanja “kosovskog
problema“.

EU MORA DA SE
REFORMI[E DA BI MOGLA
DA PRIMI SRBIJU

Nedavna izjava fran-
cuskog predsednika o pro{irenju
Evropske unije do{la je kao hladan
tu{ Srbiji. Njegov stav da nema
pro{irenja pre reforme EU nije
nepoznat, a Makron nije pojasnio
detalje svoje ideje o reformi EU.
Iako nije precizirao ni tokom
obra}anja u Palati Srbija, koliko bi
ta reforma trajala, jasno je stavio do
znanja javnosti da smatra kako
nema dilemu da Unija i njenih 28
~lanica ne funkcioni{u i da, kao
takve, ne mogu da primaju nove
~lanice.

- Ne vezujmo se za
datume, EU mora da se reformi{e,
Srbija mora da sprovede reforme,
to su dva simultana puta. Postoje
reforme koje treba sprovesti i,
kada stvari budu spremne, sve }e
biti u redu. [to reforme budemo
obavili br`e i ja~e, to }emo br`e
prolaziti etape – kazao je Makron.

Na pitanje da li je ta
2025. godina, koja se poslednjih
meseci provla~ila kroz izjave poje-
dinih zvani~nika kao mogu}i rok,
on je poru~io da ne treba
razmi{ljati o datumima, ve} o refor-
mama.

NOVI SASTANAK SA
PREDSTAVNICIMA PRI[TINE
I ANGELOM MERKEL

Makron je u Beogradu
najavio i da priprema novi sastanak,

kao nastavak samita u Berlinu, na
kome bi ponovo pod palicom
Francuske i Nema~ke trebalo da se
sretnu Beograd i Pri{tina. Taj sas-
tanak, za koji nije precizirao kada
}e biti, u stvari je drugi poku{aj da
Pariz bude doma}in Beogradu i
Pri{tini. Prethodni, koji je bio
zakazan za po~etak jula, otkazan je
ba{ zbog nemogu}nosti da se poen-
tira na polju dogovora.

Druga va`na poruka
vezana za Kosovo koju Makron
ostavlja u Beogradu jeste o~ekivan-
je Francuske da se re{enje postigne
u narednih nekoliko meseci.

- Francuska spremna da
podr`i, zajedno sa Nema~kom u
okviru evropskog posredovanja,

obnovu dijaloga i to vrlo zahtevnog
dijaloga da bi se u narednih neko-
liko meseci na{lo konkretno re{enje
i postigao trajan i sveobuhvatan
sporazum – rekao je Makron.

Makron je govorio i o
tome ko bi trebalo da donese
re{enje za Kosovo. Dok javnost
spekuli{e o sve ve}em uklju~ivanju
velikih sila u dijalog i raspavlja o
tome da li je EU sprosobna da
samostalno posreduje u sprovodjen-
ju re{enja, Makron je na izvesan
na~in tu pri~u vratio na svoju
su{tinu.

On je, naime, naglasio da
je re{enje u rukama Beograda i
Pri{tine, odnosno njihovih lidera.

- Nemamo mi magi~no
re{enje u d`epu, odgovor je u
va{im srcima i inteligenciji onih
koji vas vode. Zaista verujem u
stabilnost regiona, i sporazum koji
treba da se nadje jako je va`an za
to, a budu}nost Srbije je da bude
spremna da ga izradi. To je test i
za Evropu, da li je spremna da

sklopi takav sporazum. Re{enje je
u narodima i rukovodiocima –
rekao je francuski {ef dr`ave.

NEMA MAGI^NOG
RE[ENJA ZA KOSOVSKI
PROBLEM

Govore}i o Kosovu i
Metohiji, Makron je rekao da je
~injenica da “neki ljudi iz Pri{tine
ne `ele kompromis i da pojedinci
ka`u kako ih je medjunarodna
zajednica priznala, zbog ~ega ne
`ele dalje pregovore“.

- Nema nekog magi~nog
re{enja u d`epu Nema~ke, SAD ili
Francuske. Re{enje je u va{im
srcima. Zaista verujem u stabil-
nost ovog regiona. Da li je Evropa

u stanju da postigne sporazum
izmedju dve nacije koje se nalaze
na njenoj teritoriji. Ovde nisam
da vam delim nekakve lekcije, ve}
da pomognem da se dodje do
re{enja – rekao je predsednik
Francuske.

Poru~io je da }e se
anga`ovati da se obnovi dijalog
izmedju Beograda i Pri{tine i da se
postigne sveobuhvatni i trajan spo-
razum, odnosno da Beograd i
Pri{tina dodju do kompromisa.

Postoje neke spoljne sile
koje `ele da se ne nadje sporazum,
njima nije u interesu, primetio je
francuski predsednik.

- Ja sam se anga`ovao i
anga`ova}u se, jer verujem u
budu}nost regiona, u va{u zemlju.
Imamo dugovanja jedni prema
drugima. Anga`ova}u se i zato {to
verujem u Evropu. Potpuni
otvoreno smo razgovarali, iskreno,
hrabro {to se vas ti~e, jer je to
te{ko pitanje za va{u zemlju,
njenu istoriju i budu}nost – rekao

je Makron.

UPOZORENJE ZA
ZAPADNI BALKAN

Makron je u Beogradu
upozorio i da neki svetski igra~i
imaju druga~ije namere i `elje za
region Zapadnog Balkana nego {to
je to slu~aj sa Evropskom unijom.
Istovremeno, govorio je i o opas-
nosti o konflikta.

- Ja to ka`em ovde,
veoma glasno, u trenutku kada
neki bilo gde na svetu zami{ljaju
da bi ovaj region u narednih 10
godina trebalo da bude mesto gde
}e se preplitati uticaji ovih i onih
– rekao je Makron.

On je otvoreno upozorio
na opasnost od konflikta u regionu
ukoliko bi interesi nekih bili ost-
vareni.

- Ko god veruje u
Evropu ne mo`e da prihvati fatal-
nost konflikta koji }e u Evropi
trajati u nedogled i ideju da tim
konfliktima treba da upravljaju
sile koje nisu evropske. Zapravo,
na{ anga`man je znak evropskog
suvereniteta – rekao je on.

NOVA STRANICA U
ODNOSU SA SRBIJOM

Francuski predsednik je
tokom dana vi{e puta podse}ao na
vi{egodi{nje prijateljstvo Srbije i
Francuske i isticao da je do{ao
kako bi okrenuo novu stranicu u
odnosima sa dve zemlje.

Podsetio je na istorijske
veze, ali i insistirao na ekonomskoj
saradnji koja ja~a. S tim u vezi,
tokom njegove posete potpisani su
brojni sporazumi, izmedju ostalog
onaj o nameri da francuske kom-
panije grade beogradski metro, spo-
razum koji se odnosi na kine-
matografiju, o saradnji u oblasti
energije, ali i o nabavci vojne
opreme, ta~nije raketa “mistral“.

- Bilateralni odnosi
Srbije i Francuske treba da dobi-
ju na novoj dinamici, i tome
svedo~e brojni sporazumi.
Delegacija koja je do{la sa mnom
`eli da poka`e koliko smo mi
spremni da saradjujemo. Sa
mnom su i profesori fakulteta,
privrednici, poslanici. @elimo sa
Srbijom da imamo dobru sarad-
nju kada je u pitanju socijalno
preduzetni{tvo, a `elimo i da

pri~amo o kulturi – naveo je
Makron.

U ^EMU JE NAJVE]I
ZNA^AJ MAKRONOVE
POSETE SRBIJI?

Koliki zna~aj “okretanja
nove stranice“ u odnosima dve
zemlje ima za Srbiju, objasnio je
analiti~ar Dragan Djukanovi}, koji
je objasnio da je Francuska uticaj-
na u zapadnoj Evropi, a na{a zeml-
ja na Zapadnom Balkanu, te je
pobolj{anje odnosa klju~na poruka
ove posete.

Svakako, od izuzetne
va`nosti je to {to se razgovaralo o
uspostavljanju boljih bilateralnih
odnosa izmedju Srbije i Francuske
kao i da je potrebno o`iveti dijalog
Beograda i Pri{tine koji bi rezulti-
rao kona~nim dogovorom.

- Mislim da je klju~na
poruka da mora do}i do o`ivlja-
vanja dijaloga, svako re{enje koje
bi podrazumevalo odsustvo dijalo-
ga ne bi doprinelo stabilnosti u
na{em {irem regionu i to bi moglo
da proizvede novi talas
unutra{njih nestabilnosti – rekao
je Djukanovi} za Tanjug.

Upitan da prokomentari{e
Makronovu izjavu da je postizanje
re{enja za KiM test za kredibilitet
Evrope i njene sposobnosti da
dovede do sporazuma izmedju naci-
ja, Djukanovi} je kazao da bi bilo
veoma dobro da dodje do pune
saglasnosti unutar EU kada je u
pitanju nastavak dijaloga Beograda
i Pri{tine i njegovog uspe{nog
okon~anja.

- Mislim da su
Francuska i Nema~ka upravo na
tom zajedni~kom tragu, medjutim
moramo biti realni i re}i da EU
nema u ovom trenutku kapacitete
da to realizuje bez direktne ili
indirektne podr{ke SAD – navodi
Djukanovi}.

K o m e n t a r i { u } i
Makronovu izjavu da postoje
spoljne sile koje su protiv postizan-
ja dogovora, Djukanovi} navodi da
uvek kada postoje odredjeni proce-
si postoje pobornici koji su za to i
protiv toga.

Smatra da i u ovom kon-
tekstu postoji nekoliko zemalja koje
su protiv i dodaje da ne bi u ovom
trenutku licitirao na koga je Makron
mislio.

PET STVARI KOJE SMO SAZNALI O ULASKU
SRBIJE U EU I KOSOVSKOM ^VORU POSLE
POSETE EMANUELA MAKRONA
Francuski predsednik doneo je va`ne poruke kojima }e na{a zemlja ozbiljno morati da se pozabavi u narednom periodu.
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U^ikagu je obele`ena
800-godi{njica autokefalnosti
Srpske pravoslavne crkve.

Centralna proslava je odr`ana u manastiru
Svetog Save u Libertvilu, predgradju
^ikaga uz prisustvo vi{e stotina vernika i
gostiju. Istovremeno, to je bila i proslava
Svetog Mardarija, prvog srpskog episkopa
u SAD.

Sve~anu liturgiju su slu`ili
episkop srednjeameri~ki i novogra~ani~ki
Longin, episkop isto~noameri~ki Irinej i
episkop zapadnoameri~ki Maksim uz
u~e{}e i prisustvo sve{tenika iz ve}ine srp-
skih crkava u SAD. Nakon liturgije u
paviljonu na manastirskom imanju je
odr`an prigodan program uz u~e{}e horo-
va, folklornog ansambla “Dukati i biseri” i
glumaca amatera iz ^ikaga. Specijalni
gosti programa su bili Bojana Pekovi},
guslar iz Srbije, Katarina Radivojevi}, glu-
mica i Jonathan Jackson, ameri~ki glumac
i muzi~ar.

Proslavi su prisustvovali crkveni
velikodostojnici iz Gr~ke i Ruske

pravoslavne crkve, iguman manastira
Hilandara i gradona~elnik Libertvila.

U ime Generalnog konzulata,
proslavi je prisustvovao konzul `eran
Dejan Radulovi}.

Osam vekova Srpske pravoslavne
crkve }e biti obele`eno i na Zapadnoj obali
u hramu Svetog Save u San Gabrielu, Los
Andjeles 31. avgusta – 1. septembra 2019.
godine.

OSAM VEKOVA SRPSKE PRAVOSLAVNE CRKVE
Velikim narodnim saborom u Libertvilu proslavljena je autokefalnost Srpske pravoslavne crkve 

www.serbianmirror.com

Jubileji SPC 
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Odbor za profesionalnu etiku
Beogradskog univerziteta postupio
je “nepotpuno, nejasno i kontradik-

torno“ kada je odlu~io da Fakultetu organi-
zacionih nauka vrati da ponovo utvrdjuje da
li je rad Sini{e Malog plagijat, jer je Ve}e
tog fakulteta o tome glasalo na osnovu
mi{ljenja svoje Stru~ne komisije koje je -
stav je Odbora – “nepotpuno, nejasno i kon-
tradiktorno“. Kada to prevedemo na savre-
meni srpski, ispada da je Odbor zaklju~io
da u Ve}u FON-a sede mahom debili koji
su u stanju da spokojno glasaju o nepot-
punim, nejasnim i kontradiktornim mi{ljen-
jima te da takva mi{ljenja bez ostatka prih-
vate kao merodavna. Ali, to {to jasno vidi
ko sedi u Ve}u FON-a, ne smeta Odboru da
tim istim debilima vrati isti predmet da o
njemu ponovo odlu~uju. Na prvi pogled,
sve ovo je te{ko razumeti. Ali, dovoljno je
da pogledamo {ta stoji u mi{ljenju Stru~ne
komisije – zbog ~ega je to mi{ljenje nepot-
puno, nejasno i kontradiktrno – pa da sve
postane kristalno jasno. Sasvim jednostavno,
Komisija je otkrila da je Sini{a Mali plagi-
rao tudje radove, ali da to njegov rad ne
~ini plagijatom. Jo{ jednostavnije: Komisija
ka`e – Mali jeste krao, ali nije lopov. Nije
potrebno biti profesor univerziteta pa videti
{ta je u ovakvom mi{ljenju kontradiktorno:
zdrava pamet ka`e da je ovde pokidana
veza izmedju re~i i njihovog zna~enja –
lopov krade, to jest plagijator plagira. Kada
lopov ukrade, to je kradja; kada plagijator
plagira, to je plagijat. Sve ovo je beskrajno
jednostavno, kao {to je jednostavno utvrditi
plagijat: nad delom preuzetim iz tudjeg rada
ili stoje ili ne stoje navodnici. Kada je na
Ve}e FON-a stiglo mi{ljenje da je Mali pla-
girao, ali da nije plagijator, to jest da nje-
gov rad nije plagijat, ~lanovi tog ve}a, sve
sami predava~i na fakultetu, morali su to
mi{ljenje da odbace jer ono naprosto nema
nikakvog smisla. Umesto toga, oni su ga
prihvatili kao da je sve u savr{enom redu.
Na isti na~in, mogli su izglasati i da Zemlja
kru`i oko Meseca. Takav je to prekr{aj pro-
tiv zdrave pameti. Jedino {to u ovom
konkretnom slu~aju stvar nije u zdravoj
pameti. Ne treba gre{iti du{u, kada ~lanove
Ve}a FON-a nazovemo debilima, ne `elimo
da ka`emo da oni ni{ta ne znaju i da ne
umeju da razborito rasudjuju. Sve to oni,
naravno, znaju. Oni nisu kolokvijalni debili
u na~elu, oni su debili u jednom

specifi~nom moralnom smislu. Njima nije
problem, kao uostalom ni njihovoj Komisiji,
da utvrde ~injenice i slo`e se oko njih.
Naprotiv, oni odbijaju da o tim ~injenicama
moralno sude. Nije stvar u tome da oni ne
znaju ko je plagijator i {ta je plagijat. Ali,
utvrditi da je ne{to plagijat nije samo puki
opis o~iglednih ~injenica, nego je i stav koji
obavezuje. Tvrdnja da je neko plagijator
jeste moralni sud izveden iz ~injenica. Ve}e
FON-a odbilo je da moralno sudi i tako

pokidalo vezu izmedju ~injenica i na{e
odgovornosti za njih. Ova veza, medjutim,
ne mo`e se pokidati, a da se istovremeno
ne pokidaju i veze imedju re~i i njihovih
zna~enja. Tako slu~aj Sini{e Malog razara
ne samo moralne kapacitete doma}e
akademske zajednice, nego i samu njenu
sposobnost da koherentno misli. Za {ta je
novi dobar primer i stav Odbora za profe-
sionalnu etiku (dakle, da ponovimo, etiku).
Iako mu je uloga da moralno sudi, taj
Odbor se napravio lud i ~itavu stvar sveo
na manjak koherencije u jednom mi{ljenju.
Nije mi{ljenje Komisije FON-a “nepotpuno,
nejasno i kontraditkorno“ – ono je nemoral-
no. Nemoralna je i odluka Ve}a FON-a.
Kao {to je na kraju nemoralna i odluka
samog Odbora. Svako ko se na{ao u tom
nesre}nom lancu odlu~ivanja jasno je
pokazao odsustvo volje da izvede moralni
sud iz o~igledno utvrdjenih ~injenica
intelektualne kradje. Drugim re~ima, svi su
iskoristili priliku da pobegnu od moralne
odgovornosti. Pokazuje se i na ovom
primeru da izbegavanje moralne odgov-
ornosti razara kapacitete zajednice da

dosledno misli i rasudjuje. Tu priliku nije
propustila ni sama rektorka Beogradskog
univerziteta. Nije ta~no da je “slu~aj dok-
torata ministra finansija Sini{e Malog“,
kako to ka`e rektorka, “ve} na~inio {tetu po
ugled institucije“ jer se ta institucija pokaza-
la nesposobnom “da efikasno re{ava osetlji-
va pitanja za koja nema razradjenu procedu-
ru“. Rektorka ne govori istinu. Pitanje sum-
njivog rada, a ne doktorata, Sini{e Malog
nije osetljivo nego je moralno. I procedure

postoje, kako je to precizno navedeno u
`albama na odluku Ve}a FON-a, ali sva
nadle`na tela Univerziteta odbijaju da ih
sprovedu, zaklju~no sa Odborom za profe-
sionalnu etiku i sa samom rektorkom. Ali,
za{to rektorka ka`e da je pitanje “osetljivo“,
a ne moralno. [ta je to osetljivo u slu~aju
plagijata Malog? Bi}e da je Univerzitet na
~elu sa rektorkom “osetljiv“ na mo} otelovl-
jenu u Sini{i Malom. Pa to onda nije slu~aj
plagijata Sini{e Malog, nego je to “slu~aj
doktorata ministra finansija“, koji se usput
jo{ zove i Sini{a Mali. I kada se slici doda
i taj va`an detalj – ministar finansija kao
intelektualni lopov – vi{e ni{ta nije ni
nepotpuno, ni nejasno, ni kontradiktorno.
Potpuno je jasno da Univerzitet ne samo {to
nema kapacitet da se odupre politi~koj (i
finanasijskoj) pretnji vlasti: on sasvim
dosledno pokazuje i da nema integritet da
bez obzira na posledice moralno sudi u
skladu sa utvrdjenim ~injenicama. I to
sasvim sigurno nije elita koju Vu~i} prezire.
Bez nje takve kakva je, zna to dobro Vu~i},
ni on ne bi bio to {to jeste.

https://pescanik.net/moralni-debili/

Da je “ministar finansija“ Sini{a
Mali bio manje alav trebao je lepo da
ode u Zapadnu Jevropu ili Severnu
Ameriku gde mu niko ne bi pravio prob-
lema oko njegove diplome. Ko zna
koliko na{eg sveta u inostranstvu ima sa
sli~nim diplomama koje im je Zapad
priznao pa su dobili i dobre poslove i
di~e se sa svojim doktorskim i sli~nim
diplomama, pa nam jo{ ~esto ka`u kada
im se obra}amo, da im pred imenom
ka`emo i Doktor! Zna~i ima puno oko
nas la`nih doktora al’ kako pokojni Brka
re~e doktoru Pivni~kom ocu Mile
Malruni (`ene premijera Kanade) da je i
on doktor, doktor za poga~ice, jer je to i
pravio u Viktorija bolnici u Montrealu. I
za{to da ne, verovatno u svom poslu je i
bio doktor. Nekada smo mi klinci u
Sarajevskoj ulici govorili da smo za
ne{to Tata-Mata, a valjda sada ovi drugi
klinci govore da su Doktori. To me pot-
seti na jednog na{eg ged`u u Hamiltonu

davnih 80 godina. Znao sam ga onako
ovla{ jo{ iz Montreala, o`enjen
Kanadskom Francuzicom. Nismo se
dru`ili, ali smo se tu i tamo vidjali.
Jednog dana pozove me na “va`an” raz-
govor kod njega u stan. Imao je tada svoj
bravarski biznis i najvi{e je radio za
Auto klub gde mu je glavni posao bio da
ljudima otvara auto kada zaborave klju~
u njemu i zaklju~aju ga i naravno da
pravi nove klju~eve. Ho}e da mi jeftino
proda svoj biznis. Ka`em da ja ve} imam
svoj biznis i da nemam pojma o njegov-
om radu. Ka`e mi da }e me nau~iti i da
se dobro pla}a. Ma jok, ne}u i nije mu
pomoglo da me ubedi ni ~a{a konjaka.
Onda je poku{ao da mi proda neki speci-
jalni pi{tolj za 800 dolara koji mo`e da
otvori bilo koju bravu. Taman posla, pa
da idem u bajbukanu. (Haha!) Na zidu
vidim veliku diplomu nekog univerziteta
iz USA. Velika slova u boji i pi{e nje-
govo ime i prezime: Doktor Filozofije!
Re~e mi da je on sada doktor i da je
dobio posao glavnog direktora jedne
zadruge u Srbiji i zato prodaje svoj biz-
nis, seli se. I verovatno ga je prodao i
otselio se u Srbiju, gde je postao priznati
doktor. Pored Srpskog zna engleski i
francuski pa ko zna gde je dogurao u
e{alonu vlasti?! Srbija nije jedina gde se
kupuju ili falsifikuju doktorske i druge
diplome, toga ima najvi{e u USA, za par
stotina dolara ili hiljadarku diploma ko
zid, pa ti sad vidi.

MORALNI DEBILI

OGLEDALO }e u septembru proslaviti punoletstvo
Tim povodom vas pozivamo na proslavu 

OSAMNAESTE GODI[NJICE RADA I [E[IRIJADU
Uz bogat kulturno umetni~ki program i ovaj put }emo svi biti elegantni i birati najlep{e {e{ire.

Subota, 28. septembar u 19h
Restoran Madini - Veranda * 5700 W Irving Park Rd, Chicago, IL 60634

Muzikom, elegantnim damama i d`entlmenima, rasko{nim {e{irima 
i srpskom kuhinjom, do`ivite jednu no} u "TRI [E[IRA"

Za rezervacije:773.744.0373*ogledalo@gmail.com*www.serbianmirror.com

NU[I]EVI DOKTORI
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N
esre}na godina
1995. Vreli avgust.
Stan na Dor}olu bez
klime. Nisam
spavao celu no} od

vru}ine. Cik zore, a sunce ve} opet
neumorno greje. Palim televizor.
Menjam kanale. Na RTS-u ni{ta
novo. Neki dosadan program. Vrtim
dalje. Na BK TV neka frka. @ena i
}erka spavaju, pa ne mogu mnogo
da poja~am, da ih ne bih probudio.
Kolona civila se polako kre}e. Neki
pe{ice, neki kolima i traktorima,
natovarenim do poslednjeg centime-
tra. Uplakana deca, `ene, izmu~eni
ljudi. BK TV, za razliku od RTS-a
detaljno prenosi najve}i egzodus u
Evropi od Drugog svetskog rata.
Srbi napu{taju svoja vekovna
ognji{ta. Ponovo ih progone hrvats-
ki nacisti. Istorija se ponavlja. NDH
se povampirila. Ovog puta uz
nagovor i podr{ku najmo}nijih
zapadnih zemalja, predvodjenih
ameri~kim i engleskim globalistima
i uz saglasnost Milo{evi}a. Kakva
sramota za na{ narod, koji je imao
toliko slavnu istoriju i koji je
polo`io tolike `rtve za slobodu, da
ima vlast koja je dala saglasnost za
genocid nad sopstvenim narodom.
Satima gledam. Javljaju da hrvatski
avioni bombarduju izbegli~ke
kolone. Da li je mogu}e? Pa, ja sam
sa pripadnicima hrvatskog naroda
provodio duga topla leta na moru
kao dete i tinejd`er. Razmi{ljam da
li su neki od mojih drugova iz det-
injstva deo tog zlo~ina~kog poduh-
vata. Kasnije se ispostavilo da je
jedan od mojih prijatelja iz Zagreba,
sa kojim sam kao tinejd`er jurio
devoj~ice po rivi, postao zagri`eni
usta{a. Kasnije, dvadeset godina
posle Oluje slu~ajno smo se sreli na
Hvaru, i na nagovor njegove `ene
seli smo na kafu, {to sam veoma
brzo za`alio, jer je ~ovek po~eo da
mi obja{njava kako je komunisti~ka
propaganda izmislila 700.000 ubi-
jenih Srba u Jasenovcu, kako je u
logoru bilo samo 70.000 ljudi, i da
su to ve}inom bili Hrvati. ^ovek
po~eo da hvali globaliste koji prave
ratove po svetu zarad profita i koji
sve ~ine da uni{te porodicu kao
instituciju. I on i njegova `ena su
veliki pobornici gej brakova. Platio
sam kafu na koju su me oni poz-
vali, i glavom bez obzira pobegao
od bolesne atmosfere. Za vreme tog
“dru`enja” smo postali prijatelji na
Fejsbuku, ali, kad sam video da
~ovek propagira antisrpske stavove i
pi{e nebuloze o nekim logorima za
Hrvate po Vojvodini, nisam mogao
da ne reagujem. U komentaru sam
mu napisao sve {to mislim o nji-
hovoj staroj i novoj NDH. Na to mi
je on odgovorio da su Srbi
devedesetih godina prvi napali
Hrvatsku i da su “dobili po pi~Ci”
(on ina~e spada u obrazovane

Hrvate, a op{te je poznato da im
pravopis nije ja~a strana, pa zato ni
ne zna da je pravilno napisati “k”, a
ne “c”). Na to sam mu odgovorio:
“Vi ste tolike kukavice, da ste uvek
bivali sa okupatorom. Ulizujete se
ja~em, pa se uz njhovu podr{ku
osilite da koljete i silujete. Prvo,
Srbi NISU napali Hrvatsku, nego je
Srpska Krajina skup srpskih zemal-
ja na kojima je srpski narod vekovi-
ma `iveo. Drugo, Tudjmanova
Hrvatska je ponovila isto ono {to je
radila Paveli}eva NDH. Sve je isto.
Paveli} je imao podr{ku osovine zla,
Nema~ke i Italije, a Tudjman
bolesnih globalisti~kih moralnih
nakaza, predvodjenih Amerikom,
Engleskom i njihovim poltronima.

Srbi su se samo branili. Tre}e, da je
bila ravnopravna borba izmedju
Srba i Hrvata, vi ne biste imali
{anse. Da je JNA stvarno krenula na
Hrvatsku, sravnila bi vas sa
zemljom u roku od 24 ~asa, ali to
Srbima nije bio cilj. Cilj je bio
odbrana Srba od povampirenog
nacizma. Da je Srbija htela da osvo-
ji Hrvatsku, osvajala bi obalu, a ne
kr{ i gudure. No, Milo{evi} nije ni
mogao da odbrani Srbe, jer nije
imao ni~iju podr{ku. Rusija je tada
bila u kand`ama izdajnika, predvod-
jenih Jeljcinom, ^ernomirdinom i
Kozirjevim. Pre toga je Zapad preko
Gorba~ova razvalio Sovjetski Savez,
a onda postavio pijanog Jeljcina da
rasturi Rusiju i preda resurse
Zapadu. No, sramotno je bilo to {to
je Milo{evi} izdao Srbe iz
Republike Srpske Krajine i uveo
sankcije Republici Srpskoj. Da
sramota bude ve}a, izbegli~kim
kolonama nije dozvolio ulazak u
Beograd, ve} ih je preusmeravao ka
Kosovu. Ljudi su iz jednog pakla
i{li u drugi, tj. oni koji su uspeli da

pobegnu od usta{ke kame su poslati
{iptarima na klanje. Povodom toga
je Bora napisao stihove: “Beograde,
Beograde, u bodljikave `ice nek te
ograde. Nasrnu}e izbeglice,
pomeri}e nam guzice...”.

Velika nepravda se sru~ila
na srpski narod, koji je toliko
po{ten, dobar i gostoprimljiv. I
posle svog zla koje su nam naneli
susedi, nahu{kani protiv nas od
strane zapadnih globalista, mi smo i
dalje ostali tolerantni prema njima.
Dok je u hrvatskim medijima
zabranjeno emitovanje srpske
muzike, srpski mediji tretiraju
hrvatske i muslimanske izvodja~e
kao doma}e. I oni estradni umetnici
iz HR i BiH, koji su za vreme rata
pozivali na mr`nju prema Srbima su
posle rata nastavili da gostuju u
Srbiji u punim halama i arenama.
Pitam se da li je mogu}e da toliko
nemamo nacionalnog dostojanstva.
Izgleda da bi i Tompson, koji peva

o klanju Srba, bio oberu~ke do~ekan
od strane srpske publike. Ja nisam
za mr`nju i revan{izam, ali mi
smeta to {to kao narod nemamo
nimalo dostojanstva.

Posle toliko godina od
zavr{etka sukoba, u Hrvatskoj se
stalno de{avaju incidenti. Te napad-
nuti srpski vaterpolisti, te napadnuti
srpski sezonski radnici, te demoliran
auto sa srpskim tablicama... Nikad
kraja. U Srbiji se to ne dogadja
Hrvatima, muslimanima,
Albancima... Svi oni vole da dodju
u Beograd, i odu{evljavaju se
provodom, a kod nas im ne fali
dlaka s glave.

Kada je pro{le godine
hrvatska fudbalska reprezentacija
u{la u finale SP u fudbalu, mnogi
od nas Srba, uklju~uju}i i mene,
iskreno smo im ~estitali, da bi oni
proslavljali uspeh uz usta{kog
peva~a, Tompsona. Bio sam
zgro`en. Kako je mogu}e da je
jedan ceo narod toliko zadojen
mr`njom? Hrvati za sve svoje
neda}e okrivljuju Srbe. I Hrvati i

muslimani i {iptari i Crnogorci i
Makedonci govore o nekom geno-
cidu od strane Srba, a Srbija je jed-
ina ostala multietni~ka dr`ava od
biv{ih jugoslovenskih republika. U
Srbiji su manjine za{ti}ene kao beli
medvedi, a Srbi prognani sa
vekovnih ognji{ta iz Hrvatske, KiM,
muslimansko-hrvatskih delova
BiH... Globalisti ih i dalje hu{kaju
protiv nas. Prosto je nepojmljivo
koliko ima bolesne patologije u
tome {to su se Zapad i njihovi
poltroni toliko okomili na nas.
Englezi su izmislili termin za Srbe
– “mali Rusi”, a to je daleko od
istine. Srbi su bili u veoma lo{im
odnosima sa ruskim i sovjetskim
bolj{evicima, koji su dovedeni na
vlast u Rusiju od strane Zapada.
Srbi nisu prihvatili ljude koji su
nemilosrdno ubili celu porodicu
Romanov, uklju~uju}i i decu. Srbija
je daleko od Rusije, pa nije ni
mogla da ima neke preterano bliske

odnose sa Rusijom. Srbi jesu zah-
valni Putinu za podr{ku teriritorijal-
noj celovitosti na{e dr`ave i blokadu
takozvane dr`ave Kosovo u UN-u,
ali englesko-ameri~ka mr`nja prema
Srbima i umi{ljanje da smo mi mali
Rusi je {izofrena. Naravno da }e
srpski narod gledati na Ruse sa
ve}im simpatijama nego na zapadn-
jake, jer nas Rusi nikad nisu bom-
bardovali niti su nam komadali
dr`avu. Naprotiv. Nikolaj Romanov
je {titio srpske interese za vreme I
svetskog rata, a Putin ne dozvoljava
da samoprogla{ena takozvana
dr`ava “Kosovo” postane ~lanica
UN, jer je za Rusiju KiM deo
Srbije. Meni nije jasno kako je
mogu}e da na{i susedi ne razumeju
da ih Zapad samo zloupotrebljava.
Umesto da se okrenemo jedni drugi-
ma i napravimo ekonomsku uniju,
{to nam je i te kako u zajedni~kom
interesu, na{i susedi vi{e vole da
budu sluge i poltroni Zapadu. Ima i
medju nama mnogo onih koji bi
prodali veru za ve~eru. To su ljudi
niskog morala, a mnogi od njih su

finansirani od strane Zapada.
Zapad je Hrvatima organi-

zovao zlo~ina~ke akcije Bljesak i
Oluju, sa muslimanima re`irao
Markale, Vase Miskina i Srebrenicu
i sa {iptarima Ra~ak, da bi imao
izgovor da bombarduje Srbe.
Postoje mnogi dokazi da je Zapad
od muslimana tra`io da `rtvuju i
ubiju hiljade svojih ljudi, da bi
mogli da nas bombarduju. Takodje,
ona predstava sa svim onim
{iptarskim izbeglicama, koji su
tobo`e izbegli u Albaniju pred kam-
erama CNN-a, pa svi do jednog
vra}eni je bila `alosna. Samo se
izbegli Srbi nisu vratili na KiM, jer
ih Albanci masovno ubijaju i
terori{u. Srbi u svojim genima
nemaju mr`nju prema drugim naro-
dima.

Na`alost, “Oluja zla” i
danas traje. Hrvatski politi~ari pred
svake izbore raspiruju mr`nju
prema Srbima. Takodje, mr`njom
prema Srbima prikrivaju korupciju
i katastrofalno stanje u Hrvatskoj.
Pitam se, kakav je to narod kome
se treba ulizivati mr`njom prema
drugom narodu. Kakav je to narod
koji masovno uzvikuje usta{ke i
druge nacisti~ke parole? Kakav je
to narod koji na stadionima crta
kukaste krstove? Kakav je to narod
koji na zidovima i automobilima
pi{e: “Ubi (bez “j”) Srbina?”
Kakav je to narod koji lomi
}irili~ne table? Kakvo je to ku}no
vaspitanje? Za vreme biv{e
Jugoslavije, dok su nas u Srbiji
roditelji vaspitavali u duhu bratstva
i jedinstva, Hrvati su decu u~ili da
mrze Srbe.

Za vreme raspada
Jugoslavije, Hrvati su demolirali
Teslin spomenik u Gospi}u, da bi
posle rata po~eli da ga svojataju.
Sada je po njima i on bio Hrvat,
bez obzira na to {to je iz familije
pravoslavnih sve{tenika i po ocu i
po majci.

Ironija sudbine je to {to su
zemlje, sa kojih su Hrvati prognali i
na kojima su poubijali Srbe, sada
prazne. Na njima nema ni Srba, a ni
Hrvata, jer su oni, usled o~ajne
ekonomske situacije u Hrvatskoj,
masovno pobegli na Zapad, ~im su
stekli pravo na rad u EU.

I opet }e proslavljati
“Oluju zla” usta{kim pozdravom:
“Za dom spremni”. I opet }e sejati
mr`nju prema Srbima. I opet }e
“hrvatski branitelji” dr`ati patri-
otske govore, puni naboja i mr`nje
prema prognanom narodu. I opet }e
Srbi pra{tati. Dobro. Isus nas je
u~io pra{tanju. Ali, nemojmo zabo-
ravljati zlo koje su nam naneli i
nemojmo dozvoliti da nam se
istorija ponavlja svakih nekoliko
decenija. Imajmo malo dostojanstva
kao narod. Ne mrzimo druge, ali
po{tujmo sebe.

DEJAN MARINKOVI]

Odstalnog 
saradnika

OLUJA ZLA
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Dr Marko Lopu{ina

[esnaestog jula se navr{ilo 50
godina od leta “Apolo 11” na
Mesec. U tome je u~estvova-

lo osmorica Srba. Oni su radili na
programu za osvajanje Meseca.
Ameri~ki lunarni kosmi~ki brod je
lansiran 16. jula 1969. godine, kada
su Nil Armstrong, Edvin Oldrin i
Majkl Kolins pet dana kasnije sleteli
na Mese~evu povr{inu. Tada je
Arstrong prvi zakora~io na Mesec.

U ovom svemirskom pro-
gramu i petoj misiji “Apolo“ direk-
tno su bili uklju~eni i Srbi: Milojko
Majk Vu~eli}, Slavoljub Sem Vuji},
Milisav [urbatovi}, Danilo Boji},
Dragi{a Gi{ Jovanovi}, Petar Gaji},
Veljko Ga{i} i David Vuji}. Dr
Slavoljub Vuji} je bio producent i
kordinator projekta “Apollo 11“.
Milisav [urbatovi} je bio {ef
in`enjerijske ekipe, a Danilo Boji}
kreator {atla “Orao“ za {etnju po
Mesecu.

Dragi{a Jovanovi} je bio
in`enjer, kao i Petar Gaji}. Veljko
Ga{i} je bio savetnik, ali istovre-
meno i dizajner ameri~kih bom-
bardera “T-38 trainer“, “F-5 fighter“
i “B-2“. David Vuji} je zastupao
NASA i bio zadu`en za odnose sa
medijima i javno{}u. Ova srpska
ekipa radila je i na programu
“Apolo 13“.

– Dakle gospodo, da li je
stvarno bilo leta na Mesec” –
Naravno, kako ne bi bilo, kada su
Srbi u~estvovali u tome!

Ovim odgovorom zavr{en
je moj ne~ekivano srda~an susret,
2009. godine u Beogradu, sa dvoji-
com srpskih in`enjera-konstruktora,
koji su dali presudan doprinos
ameri~koj svemirskoj misiji
“Apolo”, posebno letu “Apola 11”,
odnosno spu{tanju prve ljudske
posade na Mesec.

Milojko Majk Vu~eli}
(79) i Slavoljub Sem Vuji} (75)
posle vi{e od 30 godina tada su
ponovo posetili Srbiju i odr`ali pre-
davanje na Beogradskom univerzite-
tu o svom “letu” na Mesec.

Gospoda Vuji} i Vu~eli}
do{li su da bi mladim nau~nicima u
svojoj otad`bini preneli svoje znan-
je i, mo`da jo{ va`nije, svoj fan-
tasti~an nau~ni~ki entuzijazam,
vedrinu i zaraznu `elju da se ide
napred, dalje, vi{e…

Do~ekao sam ih i bio im
doma}in 2009. godine u Beogradu.
I prvo {to su uglas rekli kada su
stigli u prestonicu bilo je:

“Kako smo mi lep narod!“

Doktor tehni~kih nauka
Slavoljub Vuji}, koji je sebe zvao
“Lala iz Banata“, rodjen je blizu
mesta Ja{a Tomi}, gde se i {kolo-
vao. Gimnaziju u Vr{cu nije
zavr{io, jer je sa porodicom emigri-
rao u Ameriku. Tamo je radio u
svim najzna~ajnijim programima
Ministarstva odbrane, zatim i
NASA-u, a paralelno sa radom
stekao je ~ak {est univerzitetskih
diploma i doktorsku titulu. @iveo je
u Kaliforniji sa suprugom Verom i
troje odrasle dece. Bio je ~lan i veli-
ki dobrotvor Srpske narodne
odbrane.

Milojko Vu~eli} rodjen je
u Gare{nici u dana{noj Hrvatskoj
(zbog ~ega ga Hrvati ~esto svojata-
ju), u porodici doseljenoj u 18. veku
iz Kola{ina. Srednju {kolu zavr{io je
u Bjelovaru i diplomirao na
Ma{inskom fakultetu u Zagrebu, a u
Vr{cu je pohadjao pilotsku akademi-
ju. Rano je oti{ao u Nema~ku, radio
u “Mercedesu“, zatim odatle u
Ameriku, gde je nastavio karijeru u
“Fordu“, “Cesni“, “Boingu” i postao
jedan od direktora programa NASA.
@iveo je u Ohaju, imao je suprugu
Inge, sinove Nikolu i Aleksandra i
petoro unu~adi.

Oba stru~njaka dobila su
velika priznanja za svoj rad, a
Vu~eli} i najvi{e ameri~ko civilno
priznanje – Predsedni~ku medalju

slobode SAD, jer je rukovodio
spasavanjem ameri~kih astronauta
posle te{ke havarije na misiji
“Apolo 13” tokom 1970. godine.
Tada je u NASA centrali u
Hjustonu i nastala ~uvena re~enica,
koja je postala deo istorije, a koju u
panici i beznadju izgovaraju pre-

pla{eni kosmonauti: “Houston, we
have a problem!“ (Hjuston, imamo
problem).

Posle uspe{nog sletanja
ljudske posade na Mesec, njih
osmorica, dru{tvo “}elavih orlova“,
kako su se duhovito nazvali,

napravili su malo slavlje u
Kaliforniji i uspe{no nastavili svoje
sjajne karijere. Kako je mogu}e da
za takve ljude u Srbiji nismo znali?
Odgovor, na primer, mo`e biti
`ivotni put in`enjera i fabrikanta
Petra Gaji}a, koji je bio i vlasnik
velike kompanije Alva Radio u Los
Andjelesu.

Pre emigriranja u Ameriku
bio je Petar Gaji} oficir kraljevske
vojske, sin ~uvenog predratnog gen-
erala Joakima Gaji}a, i uvek veliki
dobrotvor Srpske pravoslavne crkve

i dinastije Karadjordjevi}a. Iako je
Josip Broz primio ameri~kog astro-
nauta Frenka Bormana, jer je Tito
imao program leta u svemir, koji ga
je li~no informisao o tome da
zna~ajan deo “Apolo” tima ~ine i
“Jugosloveni“, o tome se }utalo.

Mo`da i zato {to Milojko
Vu~eli}, u kasnijem direktnom raz-
govoru sa Titom, na njegov poziv,
nije hteo da podr`i suludu i skupu
ideju razvijanja svemirskog progra-
ma tada{nje SFRJ, nego je inicirao
posredovanje izmedju tada{njih
supersila SAD i SSSR u njihovom
potonjem zajedni~kom programu
“Apolo–Sojuz”.

Danas je od osmorice gra-
ditelja “Apola 11” `iv i veoma akti-
van kao srpski patriota David Vuji}.
Rodjen je u Midlandu 1935. godine
Odrastao je sa sestrom Ljubicom u
porodici oca Mitra i majke Milke
(Todorovi}), koji su se uselili u
SAD iz Oku~ana i Gline pre Prvog
svetskog rata. Diplomirao je na
poslovnoj administraciji na
Univerzitetu Ju`na Kalifornija i
magistrirao biznis i tehni~ke nauke
na Karitosu, Dr`avnom univerzitetu
Kalifornije. Aktivan u oblasti vojne
avijacije, kosmi~kih letova, sistema
transporta, energije, razvoja
tehnologije, unapredjenja biznisa,
marketinga i politi~kog lobiranja.
Bio je in`enjer, mason, srpski
lobista i zvani~ni portparol NASA i
programa “Apolo 11“ u SAD.

Radio je Vuji} u vojnoj
vazduhoplovnoj industriji na razvoju
letilica B-1, F-14 i F-11a, na
svemirskom programu “Apolo 11“
kao producent i koordinator projek-
ta.

Bio je direktor programa
“Klarendon internacional“ za razvoj
saobra}ajne tehnologije i programa
“Aviation Maintenance“ za real-
izaciju avionskog transportnog sis-
tema. Potpredsednik Instituta za
strate{ke tehnologije SAD,
menad`er u kompanijama “Rokvel
international“ i “Marsel Daso“.
Radio je za ameri~ku vladu kao
predstavnik firma “Panama“.
Anga`ovan je kao direktor programa
odbrane i naoru`anja ameri~kog
Kongresa i kao predsedavaju}i
Komiteta za vojne programe u
Pentagonu. Potpredsednik kompani-
je za razvoj kanadskog vazduho-
plovstva i vazdu{nog saobra}aja.
Bio je ~lan Saveta za Afriku u
Privrednoj komori SAD. Vlasnik je
konstruktorske firme “Dasaund“.
Saradnik Karterove, Bu{ove i
Trampove administracije.
Potpredsednik je Udru`enja veterana
ameri~ke administracije.

Povodom pola veka od
srpskog osvajanja Meseca u
Beogradu }e u Matici iseljenika
Srbije i Srba u regionu biti odr`ana
prigodna sve~anost.

KAKO SU SRBI OTI[LI NA MESEC?!

Jubileji
Ameri~ki jubilej, pola veka od osvajanja Zemljinog satelita

Navr{ava se pedeset godina otkako je ekipa od osmorice Srba gradila kosmi~ki brod “Apolo 11”, koji je odveo prve ljude na Zemljin satelit. 
U Beogradu je odr`ana sve~anost

SRPKI DELEGAT
David Vuji} je ~lan Srpskog dru{tva “Sava“ iz Va{ingtona,

predsedavaju}i je Tesline nau~ne fondacije u Filadelfiji i
stare{ina srpske masonerije u SAD. Po~etkom godine
do~ekao je kao na{ izaslanik srpsku delegaciju u Va{ingtonu.

KAKO BOG KAŽE
Kada sam Sema Vuji}a upitao da li su Amerikanci zaista

odleteli na Mesec, on mi je zagonetno odgovorio:
To samo Bog, koji ih je gore do~ekao, mo`e da potvrdi!
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